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REFERAT 
 
Styrelsesmøde 07-11-2024 
 
Tilstede: Carl Emil Lind, Casper Schmedes, Charlotte Geneser, Christine 
Ravn Lund, Daniel Fisker Jensen, Elisabeth Knuth, Emilie Vindfeldt-
Bottke, Helene Højrup Clausen, Lucas Skræddergaard, Maria Ladegaard, 
Michala Lykke Nielsen, Nicolas Ditlev Nilausen Fromsejer, Pippi Lester, 
Sarah Vestergaard 
 
Tilstede fra sekretariatet: Aline Højholt (punkt 4), Christina Juul 
Anderson (punkt 4), Louise Juul Jensen, Mathias Pedersen (punkt 3), Signe 
Lund Christensen (punkt 4) 
 
Afbud: Helena Kuglberg Jepsen, Julie Lindmann, Kasper Dlugatch Stisen, 
Nickolaj Oksen, Madeleine Steenberg Williams 

 
Dagsorden:  
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Generelle orienteringer 
3. Opdatering af retningslinjer for den internationale pulje 
4. Vedtagelse af proces for strategi 2025-2027 
5. Politiske Mål 2024-2026 
6. Interne revisorer til Delegeretmødet 2024 
7. Rejsefortællinger 
8. Eventuelt 
 
 
  



 

 

 

Side 2 

Referat 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Forkvinden bød velkommen til styrelsesmødet og der blev sunget (indsæt 
sang).  

 
Dagsorden og referater blev godkendt. 
 
 
2. Generelle orienteringer 
Forkvinden introducerede punktet, og åbnede for korte orienteringer. 
 
Forkvinden orienterede om, at hun siden sidst havde: 

- Uddannelsespolitisk Topmøde med Regeringen 
- Været til møde med Karsten Hønge fra SF   
- Været til et styregruppemøde om strategi i CeFU   
- Været i Sydafrika med DUF og Nicolas fra Styrelsen, for at besøge 

et YFC-samarbejde.  
- Været til det store Tipsudvalgsmøde hvor langt de fleste bevillinger 

for ansøgningsåret 2023 blev uddelt 
- Deltaget i en paneldebat med spørgsmålet ”svækker digitaliseringen 

demokratiet?” ved en konference i samarbejde mellem 
Magtudredningen 2.0 og Folketinget.  

- Været til møde med Spar Nord Fonden om sparring på frivillighed.  
- Været til ADD-partnerskabsmøde  
- Været til møde i Børne- og undervisningsministeriet om 

ungdomsdialogen 
- Været dirigent på DGIs Årsmøde  
- Været til møde i Trivselskommissionen  
- Været til møde med Anders Kronborg og Per Husted fra 

Socialdemokratiet som er henholdsvis skatteordfører og Grønland 
og Færøerne ordfører  

- Været til møde med Skatteminister Rasmus Stoklund om blandt 
andet evaluering af lokalforeningspuljen  

- Holdt oplæg for McDonalds 
 
Ordet blev derefter givet videre så andre fra Styrelsen kunne fortælle hvad 
de havde lavet siden sidst:  

- Nicolas har deltaget i Arktisk Festival 
- Casper Smedes har været til møde hos Kvinfo om samarbejder ifm. 

at han sidder i Advisory board hos Forsvaret 
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- Sarah har været i Moldova på GROW-seminar med en masse 
medlemsorganisationer.  

- Julie og Charlotte har været i Moldova sammen med DUF og SILBA 
som valgobservatører.  

 
Forkvinden orienterede om, at Frivillighedskonferencen desværre blev 
aflyst i forrige weekend – det opleves ikke, at det er fordi der ikke er 
interesse for frivillighed, men fordi det var svært at rekruttere frivillige til 
at komme en hel lørdag, herunder også at få medarbejdere til at komme til 
et arrangement uden for normal arbejdstid.  
 
Derudover orienterede forkvinden om, at der ikke er nogen nye 
organisationer, der har meldt, at de ønsker at melde sig ind i DUF.  
 
Over de sidste uger er der kommet mange nye bevillinger til DUF. Der er 
kommet 15 mio. kr. i Europapuljen + penge til administration, som 
Styrelsen tidligere har behandlet. Der er både penge til at sende 
medlemsorganisationernes medlemmer rundt i EU-landene samt til at 
afholde EU-aktiviteter i Danmark. Bevillingerne skal bruges under 
Danmarks EU-formandskab i andet halvår 2025. 
Der er kommet 6 mio. kr. årligt de næste fire år fra 2025-2028 som en del af 
Regeringens Ungeløfte. Pengene skal formentlig køres ligesom 
Lokalforeningspuljen og skal bruges til at danne nogle af de 43.000 unge 
uden for job og uddannelse igennem foreningslivet.  
Til sidst er der kommet 20 mio. kr. ekstra som en del af Afrikastrategien til 
GUP’en, som vi kan bruge de kommende år så endnu flere kan lave 
internationale projekter.  
 
FU har besluttet at EU's ungdomsdelegater er blevet ændret til 
Repræsentanter til EU's ungdomsdialog. Man har ændret navnet fordi 
navnet ofte har gjort at mange har sammenlignet EU's ungdomsdelegater 
med FNs ungdomsdelegater, men EU's ungdomsdelegaters hovedopgave er 
at deltage i EU's ungdomsdialog.  
 
 

3. Opdatering af retningslinjer for den internationale pulje 
Forkvinden indledte punktet, og bød velkommen til international chef 
Signe Lund Christensen og international konsulent Mathias Pedersen. 
Christine orienterede om at i og med at der er kommet 20 mio. kr. ekstra, så 
vil der være flere penge i puljen og derfor foreslås det at bevillingsloftet i 
puljen sættes op til 2,5 mio. kr. Bevillingsloftet følges tæt så det løbende 
vurderes om beløbet er sat for højt eller lavt.  
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Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Stor ros til muligheden for at få lidt flere penge til lønkroner, at der 
bliver bedre mulighed for at få handicapkompensation samt at flere 
barrierer for at søge puljen sænkes. Det kan være en udfordring for 
nogle, at der skal skrives meget i en ansøgning, så det er vigtigt at 
der er et fortsat fokus på at sænke barriererne.  

- Der blev vendt om hvorvidt det var muligt at mødes i et tredje land 
til projektbesøg under større projekter. Det medgav sekretariatet og 
det blev besluttet at sekretariatet skulle indskrive en sætning om at 
det skulle være muligt, hvis der var særlige grunde til det.  

- Der var kommet et loft på lønomkostninger på 70.000 kr. i 
partnerorganisationen som er sat mhp. ungdomslederudvekslinger, 
hvor det ikke tidligere har været muligt at søge om løn. Det blev 
afklaret, at det ikke har betydning for, hvor meget løn der kan søges 
på de øvrige større projekttyper.  

- Det blev afklaret at det er muligt at søge om en ungdomsleder, 
selvom det ikke understøtter et projekt finansieret af DUFs 
internationale pulje. 

- Godt arbejde med retningslinjerne. Udvalgsmedlemmerne peger på 
vigtigheden af, at der sker en formidling af projekterne til hele 
landsorganisationen så arbejdet forankres og formidles til mange 
flere og ikke bare lever blandt de få, der deltager. Det er vigtigt, at 
der rådgives og sættes fokus på det, så vi får understøttet det 
arbejde.  

- Der har været et ønske om at præcisere udvalgets rolle og hvilket 
ansvar de har, da det står uklart for nogle ansøgere.  

- Stor ros til at beløbsgrænsen sættes op, så flere organisationer kan 
have mange projekter.  

- Det er et udtrykt ønske, at der sættes et loft på mini-projekter og det 
blev aftalt, at FMS skulle godkende et loft inden det skrives ind.  

- Det blev vedtaget at justere i teksten i bilag 2. Den nye formulering 
lyder: DUFs internationale pulje giver unge mulighed for at arbejde 
sammen med andre unge i ligeværdige og forpligtende 
partnerskaber og støtter unge forandringsagenter, der organiserer 
sig demokratisk og påvirker deres samfund i en demokratisk 
retning. 

 
Styrelsen vedtog de beskrevne ændringer af retningslinjerne for DUFs 
internationale pulje med ovenstående kommentarer.   
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4. Vedtagelse af proces for strategi 2025-2027 
Forkvinden indledte punktet og indledte med at sige at det er vigtigt at 
styrelse får meldt gode og gennemarbejdede input ind til sekretariatet og 
bød velkommen til chefkonsulent for foreningsudvikling Christina Juul 
Anderson.  
 
Louise tog kort ordet og fortalte om vigtigheden af at der indkom inputs i 
de perioder der var lagt ind i processen. Ved sidste strategiproces kom 
mange inputs sent ind og det gjorde det svært at få dem gennemarbejdet 
inden det blev skrevet ind i strategien. Det har gjort 
implementeringsprocessen endnu sværere fordi det har været svært for 
sekretariatet at implementere noget som styrelsen ikke selv havde 
diskuteret helt til bunds og for nogle af tingene har været vævende på hvad 
man præcist ville med.  
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Det vendes hvorfor der er deadline kort tid efter delegeretmødet og 
det svares, at det er fordi sekretariatet også har behov for noget tid 
for at kunne bearbejde de mange inputs inden møderne i januar, 
samtidig med at processen ikke kan begyndes inden delegeretmødet 
vedtager Politiske Mål.  

- Der blev sat flere ord på implementeringsplanen og hvordan det 
skal fungere i forbindelse med tilblivelsen af strategien. Jo mere 
konkret strategien bliver og får sat retning jo lettere bliver det for 
sekretariatet at gå til det, men der vil stadig ske en prioritering så 
strategien fordeles ud på hele perioden. 

- Der kommer en afrapportering for den nuværende strategiperiode 
inden december så man kan nå at læse hvordan det er gået med den 
nuværende strategi.  

- Bearbejdningen af strategiinput bliver afhængig af hvordan og hvor 
mange inputs der kommer, men sekretariatet vil sørge for at alle 
input kommer med ud.  

 
Styrelsen vedtog tidsplanen for strategiprocessen og drøftede særlige 
opmærksomhedspunkter med ovenstående kommentarer.   
 
5. Politiske Mål 2024-2026 
Forkvinden indledte punktet. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 
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- Det blev aftalt at Naboskabsregionen ændres til EU's østlige 
naboskabsregion, som er den officielle betegnelse for området.  

 
Styrelsen vedtog forslaget til de Politiske Mål med ovenstående 
kommentarer og indstillede forslaget til delegeretmødets vedtagelse. 
 
6. Interne revisorer til Delegeretmødet 2024 
Forkvinden indledte punktet. 
 
Fra drøftelsen var hovedpointerne: 

- Det blev spurgt til processen og Christine svarede at det havde 
været muligt at indstille folk jf. vedtægterne med deadline for det.  

 
Styrelsen indstillede Elsebet Kjems Gregersen som ny intern revisor og 
Steffen Andersen til posten som intern revisor suppleant.  
 
7. Rejsefortællinger 
Christine Ravn Lund fortalte om DUFs rejse til Ukraine. 
 
Christine Ravn Lund og Nicolas Ditlev Nilausen Fromsejer fortalte om 
deres moniteringsrejse til Sydafrika.  
 
8. Eventuelt 
Casper Smedes inviterede alle i Styrelsen d. 19. november til DSEs 
jubilæum. 
 
Styrelsen trak nissevenner. 
 
Der mangler enkelte referater fra FU møder, som sekretariatet lovede at få 
lagt op i styrelsesmappen på First Aganda så de kunne blive læst.  
 
Således opfattet,  
Louise Juul Jensen 
 
 
 


